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BRM.0002.61.2023 

Protokół Nr LXI/23 
z LXI sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 28 czerwca 2023 roku 
 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 17:02 .  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Radni Rady Miejskiej  
-     Burmistrz MiG                          -   Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                      -   Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                       -   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Kierownik MGOPS                   -  Ewa Modzelewska   
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Dyrektor RPEKiT                     -   Marta Dąbrowska 
 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 30 maja br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie  między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Raport o stanie Gminy Ryn za 2022r. Druk 1 : 
         1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
         2) debata 
         3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania. Druk 2 
7. Wykonanie budżetu Gminy za 2022r. Druk 3 : 

1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 r. 
    oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy   
    Ryn za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Druk 4 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk 5 
5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk 6 
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Druk 7                                               

          7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
                 z wykonania budżetu za 2022 rok Druk 8    

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. Druk 9 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 przy ul. Ratuszowej 22   
    w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 10  
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działek oznaczonych w ewidencji gruntów jako   
    działki o numerze ewidencyjnym nr 43/2 i nr 43/3 w obrębie Krzyżany gm. Ryn. Druk 11 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu osłonowego „ Korpus Wsparcia Seniorów ”  
      na rok 2023. Druk 12 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r.Druk 13 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego  
      planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki o numerach geodezyjnych: 2, 5/2 i 5/3,   
      położonych w obrębie geodezyjnym Rybical, gmina Ryn w części obejmującej działki o nr geodezyjnych od  
       nr 743 do nr 763, obręb Rybical. Druk 14 
13. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
14. Zamknięcie posiedzenia.                           
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność obrad, w 
których  uczestniczyło 14 radnych. Nieobecna:Pani M.Owczareki. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 30 maja br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji z dnia 30 maja 
br.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie  między 
sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - jest pismo komendanta dotyczące wsparcia, na sezon letni, dwóch 
policjantów z Oddziałów Prewencji i odpowiedź Pana Burmistrza. Dzisiaj w zmianach budżetowych jest 
przesunięcie tych środków, więc decyzja należy  do radnych. Pismo stanowi załącznik 2 do niniejszego protokółu. 
 
Wpłynęło też pismo Pani Renaty, pismo dotyczące, ja może je odczytam, pismo kierowane do Rady Miejskiej w 
Rynie, wpłynęło do urzędu 30 maja, do biura rady wpłynęło 31 maja i treść jest: " Zwracam się z prośbą o 
publiczne odczytanie mojej odpowiedzi na skargę państwa  W.  przedstawioną podczas LVI Rady Miejskiej w 
Rynie. W dniu 29 marca zostałam publicznie oskarżona o niedopełnienie obowiązków służbowych. Zgodnie z 
artykułem 237 paragraf 1 Kpa organ właściwy do załatwiania skargi powinien załatwić skargę bez zbędnej zwłoki 
nie później jednak niż w ciągu miesiąca. Podczas LVI sesji Rady Miejskiej w Rynie w dniu 29 marca 23 roku 
zostały wypowiedziane oskarżenia pod moim adresem bez zachowania przepisów Kpa dotyczących składania 
skarg. Odpowiedź na stawiane mi zarzuty nie została odczytana publicznie. Na podstawie artykułu 32 Konstytucji 
Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 kwietnia 97 roku mam prawo do równego traktowania. „ Pismo stanowi załącznik 
3 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  oficjalnie do urzędu nie wpłynęła żadna skarga ponieważ, żeby 
skarga mogła być skargą, zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów w sprawie organizacji przyjmowania i 
rozpatrywania skarg i wniosków jest konkretna procedura dotycząca wpływu skargi do jednostki samorządu 
terytorialnego. I taka skarga nie wpłynęła, nie została przyjęta, nikt takiej skargi nie wniósł. Pismo, które tutaj 
zostało złożone, gdyby ta skarga była przyjęta, byłby to wniosek w sprawie skargi, zostawiłbym to pismo bez 
rozpoznania ponieważ ono zgodnie z tym rozporządzeniem nie spełnia warunków formalnych, ale skoro nie na 
skargi, więc nie mogę do końca potraktować tego wniosku, jako wniosku w sprawie skargi, w związku z czym 
zwracam się do państwa radnych, czy jesteście państwo za tym, żeby to pismo odczytać. Chcę dodać też, że 
pismo tak jak wszystkie dokumenty, które pojawiają się u państwa, jako radnych, są dostępne dla każdego jednego 
mieszkańca naszej Gminy i nie tylko na stronie: www.esesja.pl/ryn i każdy kto chce, to każdy jeden dokument, 
którym państwo dysponujecie, jako radni, ma też do tego dokumentu dostęp. W związku z czym teraz jest moje 
pytanie, czy państwo radni są za tym, żeby odczytać to pismo, czy nie. 
 
 
 
 



3 
 

 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek Pani R. Radziulewicz o publiczne 
odczytanie jej pisma doręczonego do urzędu 30 maja br. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został odrzucony większością głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Krzysztof Cybul, Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski 
PRZECIW (11) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Ireneusz Nieckarz, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  17 czerwca na Ośrodku Zofiówka, jak od 5 lat już jest przyjęte, 
odbył się festiwal szantowy organizowany przez nasze Warsztaty Terapii Zajęciowej. W tym festiwalu wzięło udział 
kilkanaście warsztatów z terenu w sumie całej Polski, bardzo, bardzo duże wydarzenie zwłaszcza dla 
podopiecznych, Warsztaty Terapii Zajęciowej trwające 3 dni i mieli bardzo dużo atrakcji i myślę, że festiwal ten już 
wpisze na stałe w kalendarz imprez organizowanych na terenie naszego miasta, bo ma taki oddźwięk już 
praktycznie krajowy. 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
        - sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG –  jeżeli chodzi o uchwały tradycyjnie macie państwo na laptopach sprawozdanie, 
natomiast między sesjami, w dniu 5 czerwca odbyło się walne zgromadzenie Lokalnej Grupy Rybackiej, to takie 
coroczne, do końca czerwca dużo tych zebrań w tej chwili jest. Siódmego, to co Pan Przewodniczący powiedział, 
uczestniczyłem w przeglądzie w tej pieśni żeglarskiej, o ile dobrze pamiętam piątek chyba to był. No tak, to jest 
coraz większa impreza nie ukrywam, że ona się rozrasta i myślę, że się będzie się rozrastała, bo nawet miałem taki 
telefon od jednego ze starostów w Małopolsce, czy, jakie trzeba warunki spełnić, żeby się pojawić tutaj na tym 
przeglądzie, więc, więc fajnie, że to w ten sposób działa. Od 13 do 15 czerwca odbyły się u nas Mistrzostwa w 
Ratownictwie Medycznym, pamiętacie państwo trochę tu nam karetek jeździło, trochę, trochę się działo. Były 
różnego rodzaju symulacje ratownicze, no była to bardzo duża, fajna impreza zorganizowana z szpital w Braniewie, 
w Bartoszycach przepraszam tak. Szpital w Bartoszycach, to była kolejna edycja powiem, że naprawdę impreza 
fajna. Jeżeli oni by chcieli do nas wrócić, ja bym nie miał nic przeciwko temu mimo, że no trochę, trochę 
musieliśmy, tu na tym popracować, ale naprawdę impreza bardzo fajna. 14 czerwca odbyło się walne 
zgromadzenie członków Spółdzielni naszej tutaj Mieszkaniowej " Jarzębina "  w Rynie, 15 czerwca odbyło się 
również zgromadzenie Mazurskiego Związku Gospodarki Odpadami w Giżycku, 16-17 czerwca, 16 odbyło się 
walne zgromadzenie sieci zarówno krajowej, jak i ogólnopolskiej, przepraszam krajowej i stowarzyszenia sieci 
Cittaslow w Ornecie oraz tam odbywał się festiwal też byliśmy tam obecni. Należałoby podkreślić, że po raz 
pierwszy mam nadzieję, że nie ostatni poprzeczka została postawiona wysoko, nasze stoisko zajęło drugie 
miejsce, przy ocenie dekorowania, utworzenia tego stanu, tego co się tam na tych stanowiskach znajdowało także, 
ja szczerze mówiąc liczyłem na dobry wynik, ale nie myślałem, że będzie, aż tak dobrze, ale to co mówiłem, no 
drugie miejsce było za pierwszym podejściem, za drugim razem musi być jeszcze lepiej. Także, ale naprawdę 
wielkie podziękowania wszystkim osobom, które się zaangażowały tutaj, dla Pani Dyrektor, dla całego RPEKiT, ale 
oczywiście dla Pań z Koła Gospodyń Wiejskich w Ławkach ponieważ odpowiedziały na naszą prośbę i naprawdę 
przygotowały to świetnie. Naprawdę należą mi się wyrazy uznania. 22 czerwca, tu była zorganizowana przez naszą 
szkołę Gala Sportu w Rynie, no zostały nagrodzone osoby, nagrodzone, wyróżnione osoby, które angażowały się, 
które uczestniczyły w tych zawodach różnego rodzaju sportowych, także fajna impreza uważam, że warto, warto ją 
kontynuować. 23 byłem na zakończeniu roku szkolnego u nas tu w Rynie, 24 odbyła się, jakby takie rozpoczęcie 
naszego sezonu, Eksplozja Kolorów powiem, że w tamtym roku, no trochę tych ludzi tam nam brakowało, no w tym 
roku powiem szczerze, że no było sporo, było dużo więcej, jak było w zeszłe lata,  no dzieci mają frajdę nie z tej 
ziem i nie tylko dzieci, więc no było, było kolorowo jeszcze efekty można oglądać na schodkach, na schodkach tych 
kolorowych, kolorowej imprezy, no świetnie, świetnie, że to się rozrasta. Słyszałem od osób nie tylko z Rynu, wiele 
takich ciepłych, miłych słów, także cieszę się bardzo, że, że ona ta impreza, bo to już jest druga, pomału zaczyna 
się wpisywać w nasz kalendarz. 26 czerwca odbyło się zgromadzenie wspólników SIM KZN Północ w Olsztynie. 
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Ad.6  Raport o stanie Gminy Ryn za 2022r. Druk 1 : - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu 
 
 

1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił raport o stanie gminy za 2022r. 
 
 

2) debata 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla - Panie Burmistrzu są rzeczy, które cieszą, są rzeczy, które martwią. Na pewno rzeczą, 
która martwi  jest to, że mamy mniej mieszkańców , a propos właśnie do tego " mniej mieszkańców "interesuje 
mnie i to będzie chyba pytanie do Pani Kierownik, 30 dzieci, 39 dzieci się urodziło, a tylko 27 dostało zapomogę z 
tytułu urodzenia. 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS - świadczenie z tytułu urodzenia dziecka jest warunkowane dochodem, 
te kryterium dochodowe wynosi około 2000, 1900 tam z groszami, jeżeli się nie zmieniło, bo mogło się zmienić,  
mogę nie być na bieżąco w tej chwili. Jeżeli rodzina przekracza, to kryterium wówczas nie dostaje świadczenia  
z tytułu urodzenia się dziecka. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  przykro jest, że kolejny rok mija i kolejny rok ubywa mieszkańców 
w naszej gminie, więcej niestety osób umiera,  jak się rodzi. Tak sobie policzyłem, że  jeśli co roku ubędzie nam 
tych 117 mieszkańców, to za 47 lat Gminy Ryn nie będzie. Myślę, że to się nie zdarzy, niemniej jednak, no widać, 
że, że co, co roku tych mieszkańców ubywa. Nie jest to tylko kwestia tego, że ludzie umierają, ale, bo umarło 71 
osób, ale w sumie 117 osób wymeldowało się z naszej Gminy więc nas, jako mieszkańców ubywa. 
 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania. Druk 2 
 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał projekt uchwały.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie udzielenia 
Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania.   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr LXI/458/23 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
Ad.7  Wykonanie budżetu Gminy za 2022r. Druk 3 : stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu 
 
 

1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił wykonanie budżetu za 2022r. 
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2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2022 r. 
    oraz informacji o stanie mienia, dyskusja  
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – muszę powiedzieć, że sytuacja nie tylko naszego samorządu, ale 
wszystkich jednostek samorządowych w kraju jest coraz trudniejsza. Jeżeli za krótki okres czasu za prąd w gminie 
musimy tyle zapłacić ile płaciliśmy rok temu za cały rok, jeżeli z roku na rok odsetki bankowe wzrastają 
pięciokrotnie, jeżeli zwalnia się  wielu podatników z podatku nasze wpływy, CIT-y, PIT-y, co roku są ograniczane, 
więc te nasze dochody własne są coraz mniejsze. Wiąże się to też z tym, że no nie ma pieniędzy, żeby dołożyć do 
wielu projektów, gdzie musi być wkład własny. Do oświaty też dokładamy potężne pieniądze w kraju, w którym 
oświata jest bezpłatna i tak właściwie do każdej państwowej firmy do policji, do straży pożarnej, do innych 
jednostek, drogi powiatu budujemy też z naszych pieniędzy. Ale wiemy doskonale, że gdybyśmy tych pieniędzy nie 
dołożyli to, to do dzisiaj pewnie, co miesiąc bym zmieniał amortyzatory w samochodzie bo, bo ta droga, jaka była 
do Szymonki, to była porażka, a tych dróg w naszym, naszej gminie jest wiele, więc ciągle i ciągle nam jest to coś 
zabierane. W zamian jest Polski Ład, z którego coś dostaniemy, albo nie dostaniemy, bo konkursy są takie, że, że 
ze wskazania palcem ktoś tam dostaje, a nie z tego jaki złożył wniosek. 

 
 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu    

Gminy Ryn za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Druk 4 
 
 

Pani A. Kozłowska - Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Olsztynie -  opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu.                              
 

 
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk 5 

 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej o 
wykonaniu budżetu -  opinia stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu.   
 

 
5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk 6 
 

Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o  udzielenie 
absolutorium - wniosek stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokółu.                             
 

 
6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 
Druk 7        
 

Pani A. Kozłowska - Budka – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  -  
opinia stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu.        
 

                                        
          7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

                 z wykonania budżetu za 2022 rok. Druk 8    
 

Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr  LXI/459/23  – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
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8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. Druk 9 

 
 

Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym za 2022r., sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 
2022r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie mienia,  po 
zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi MiG Ryn, a także 
opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po przegłosowaniu  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium: 
Rada Miejska w Rynie w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn (ustawowy skład rady – 15 radnych). 
 
Uchwała Nr LXI/460/23 – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Zbigniew Biziewski (ZA), Beata Barbara Bojarska (ZA), Juliusz Sebastian Brant (ZA), Krzysztof 
Cybul (ZA), Elza Natalia Fitza (ZA), Małgorzata Jabłońska (ZA), Krzysztof Zdzisław Jarosz (ZA), Jolanta Danuta 
Kołakowska (ZA), Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla (ZA), Andrzej Mieczkowski (ZA), Ireneusz Nieckarz (ZA), 
Władysław Nowikowski (ZA), Marta Agnieszka Owczarek (NIEOBECNI), Roman Piotr Szewczyk (ZA), Andrzej 
Zacharczyk (ZA). 
 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – to jest ten moment, gdzie chciałbym na troszeczkę dłużej zabrać, bo dziś nie wiele 
mówiłem więc chciałbym bardzo serdecznie podziękować za dotychczasową współpracę przede wszystkim 
radnym, bo no wszystko przechodziło, wszystko działo się tak,  jak powinno się dziać. Nie było żadnych wielkich 
kłopotów, były dyskusje, były spory, niemniej jednak konsekwentnie, żeśmy dążyli do celu,  jakim jest dobro naszej 
gminy i za to dziękuję bardzo. Dziękuję moim najbliższym współpracownicom, akurat obie tu są, Pani Monice i Pani 
Agnieszce ponieważ, no musimy się tu trochę teraz napracować niestety z tymi, z tymi zadaniami, które nam non-
stop przybywają i dziękuję za tą dobrą współpracę. Dziękuję wszystkim, wszystkim pracownikom urzędu, bo bez 
nich też by się tu nic nie wydarzyło, nie ma możliwości, my byśmy nic nie zrobili, żeby nie pracownicy urzędu. 
Oczywiście dziękuję również bardzo serdecznie wszystkim kierownikom jednostek akurat wszyscy dzisiaj fajnie 
przybyli. Dziękuję bardzo, bo też chociażby tak jak w opiece społecznej Pani Kierownik mówiła, no niestety 
przybywa zadań, jestem zmuszony te zadania przekierowywać, ale jakoś jeszcze dajemy radę, chociaż będzie z 
roku na rok trudniej, także wszyscy, wszyscy kierownicy jednostek pracują też na ten budżet, pracują na te 
zaufanie społeczne, którym mam nadzieję i w jakiś sposób się możemy pochwalić, więc dziękuję bardzo. Jeszcze 
jest Pani mecenas, gdzie no teraz współpraca ... teraz ona zawsze się układała świetnie, pilny nas, żeby to prawnie 
wszystko było poukładane, jak należy. Mówi czasami, że wiecie no róbta co chceta, ale ja mówię, że to jest 
niedobre, więc, więc dziękuję bardzo i jeszcze raz na koniec chciałbym podziękować Pani Monice i Pani 
Agnieszce, bo współpraca się układa bardzo dobrze, chociaż czasami tam przy tych cyferkach mamy jakieś tam, 
może nie konflikt,  bo to nie jest konflikt, tylko różnice zdań, a szczególnie, jak niestety musimy układać ten budżet i 
przychodzi do mnie Pani Skarbnik i mówi Panie Burmistrzu ma Pan znaleźć 5 000 000 zł, no i weź teraz człowieku 
coś wymyśl, no niestety tak to się układa, tak jest coraz gorzej, coraz gorzej to wszystko wygląda z układaniem 
budżetu, nie wiadomo, jak to będzie na drugi rok, bo ciężko domykać. Tak, jak tu Pan Przewodniczący wspomniał, 
no nie jest dobrze, nie jest dobrze i tak naprawdę teraz oczekujemy na kolejne pieniądze przyobiecane, ale to jest 
na zasadzie przyobiecanych pieniędzy, żeby te nasze wydatki bieżące można było jakoś pozamykać. Nie mówimy 
o jakichś luksusach, żeby to można było pozamykać i jakoś do końca roku budżet zamknąć. Więc mam nadzieję, 
że one dojdą. No i jeszcze na koniec, następny koniec, dziękuję Panu Przewodniczącemu, bo jestem w stałym 
kontakcie z Panem Przewodniczącym, cały czas uzgadniamy, to co jest niezbędne, co jest potrzebne, trzeba 
przyjeżdża, rozmawiamy, więc dziękuję bardzo. I dziękuję wszystkim jeszcze raz. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - jeszcze raz gratulujemy myślę, że jesteśmy samorządem, który 
jeśli trzeba, to się zbieramy, ale główny cel jest taki, żeby iść do przodu i żeby żyło nam się lepiej. Są samorządy, 
które sesję absolutoryjną mają 12 - godzinną więc myślę, że u nas jeszcze nie jest tak źle. 
 
 
Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4  
         przy ul.  Ratuszowej 22 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i udzielenie bonifikaty. Druk 10
  
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – tu jest na normalnych zasadach, po prostu właściciel, czy właścicielka tutaj, nie 
właścicielka przepraszam, użytkowniczka lokalu zwróciła się z prośbą o wykupienie, nie ma żadnych przeszkód, 
więc nie widzę problemu, można to mieszkanie sprzedać. 
 



7 
 

Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 przy ul.Ratuszowej 22 w Rynie stanowiącego własność Gminy Ryn i 
udzielenie bonifikaty. Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr LXI/461/23 stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działek oznaczonych w ewidencji gruntów  
         jako działki o numerze ewidencyjnym nr 43/2 i nr 43/3 w obrębie Krzyżany gm. Ryn. Druk 11 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG - to jest taka troszeczkę uchwała porządkująca, jak to mówiłem na jednej z komisji 
ponieważ te działki, które teraz chcemy oddać one wydzielone zostały z dużej jednej działki w miejscowości 
Krzyżany tam gdzie była szkoła. Ponieważ poprzednio, chyba poprzedni burmistrz nie pamiętam dokładnie, ale 
chyba poprzedni burmistrz, po prostu zabezpieczył dojazd do przepompowni, przepompowni do, do, do, bo tam był 
studnia na wodę, która obsługiwała całą wioskę i no nie można było, nie można było tego w całości sprzedać. W tej 
chwili już jest to nieaktualne, jest włączenie do sieci naszej to ogólnej całych Krzyżan i tam nie ma powodu, żeby 
to, te działki trzymać po prostu. One są i tak użytkowane przez wnioskodawców i tak więc proponuję, żeby to 
uporządkować. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przeznaczenia 
do sprzedaży działek oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki o numerze ewidencyjnym nr 43/2 i nr 43/3 w 
obrębie Krzyżany gm. Ryn. Druk 11 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr LXI/462/23 stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji programu osłonowego „ Korpus Wsparcia  
            Seniorów ” na rok 2023. Druk 12 
 
Pani E. Modzelwska – Kierownik MGOPS - tak, jak mówiłam na komisji uchwała jest spowodowana tym, że 
przystąpiliśmy do realizacji programu Korpus Wsparcia Seniorów, otrzymaliśmy dotację na realizację tego 
programu, wnioskowaną wcześniej na początku roku. Warunkiem, z programu Ministerstwa wynika,  że warunkiem 
realizacji tego programu Korpus Wsparcia Seniorów jest przyjęcie programu osłonowego tylko i wyłącznie 
dotyczącego właśnie tego Korpusu Wsparcia Seniorów. Dlatego ten program dzisiaj państwu przedstawiam w 
formie uchwały. 
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Pani J. Kryńska – Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji programu osłonowego „ Korpus Wsparcia Seniorów ” na rok 2023. Druk 12 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr LXI/463/23 stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 13 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – jeśli chodzi o budżet tegoroczny, to dokonujemy zmian zgodnie z 
załącznikiem nr 1 i 2 plan wydatków i dochodów zwiększamy o kwotę 69 910 zł, dochody to w całości kwota 
stanowią wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego, natomiast wydatki 
zwiększamy o daną kwotę w 7 działach i do głównych zmian należą: w dziale transport i łączność tworzymy nowe 
zadanie inwestycyjne pod nazwą - przebudowa ulicy Słonecznej - i  przeznaczamy na ten cel 25 000, w dziale 
gospodarka komunalna i ochrona środowiska tu również tworzymy nowe zadanie inwestycyjne pod nazwą - 
modernizacja pomostu i zagospodarowanie terenu przy plaży miejskiej w Szymonce, łączna kwota przeznaczona 
na ten cel, to kwota 50 066 zł i 94 gr z tego fundusz sołecki stanowi kwota 12 566 zł 94 gr, jednocześnie 
zmniejszamy inwestycję pod nazwą - budowa farmy fotowoltaicznej - o kwotę 25 000, w dziale tym też zwiększamy 
o 50 000 kwotę na opłaty za energię, kolejną zmianą w wydatkach majątkowych ma miejsce w dziale kultura 
fizyczna i tutaj tworzymy nowe zadanie pod nazwą - zakup traktorka na potrzeby Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
i przeznaczamy na ten cel 25 000, pozostałe zmiany są dokonane na wydatkach bieżących niezbędnych do 
bieżącego funkcjonowania gminy. Plan po zmianach: dochody kształtują się na poziomie 42 497 340 zł 93 gr, 
wydatki to kwotę 52 236 748 zł 88 gr, deficyt został bez zmian i to jest kwota 9 739 408 zł i 15 gr. 
 
Pani B. Bojarska - Przewodnicząca Komisji Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa i Turystyki – poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Gminy Ryn na 2023r. Druk 13 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr LXI/464/23 stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia   
            miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki o numerach  
            geodezyjnych: 2, 5/2 i 5/3, położonych w obrębie geodezyjnym Rybical, gmina Ryn w części   
            obejmującej działki o nr geodezyjnych od nr 743 do nr 763, obręb Rybical. Druk 14 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – tutaj właściciel tych terenów zwrócił się jakiś czas temu z prośbą o zmianę planu 
zagospodarowania przestrzennego. Jednak w wyniku konsultacji, które musimy przeprowadzić, między innymi z 
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RDOŚ, właśnie przepraszam, bo już dzisiaj, z RDOŚ-em tak, no niestety nie, nie uzyskaliśmy tej, tej pozytywnej 
opinii. Wnioskodawca postanowił, że no jednak on jeżeli nie uzyskał tych, tych warunków, które chciałyby uzyskać, 
to chciałby wycofać ten wniosek, no i skąd ten wniosek, bo tak naprawdę później ta zmiana, to była czysto 
kosmetyczna, ażeby był porządek w papierach tak zwany, żeby później pan nie wrócił za jakiś czas i nie 
powiedział, że czegoś żeśmy nie procedowali, to ta uchwała o wycofaniu się z tego planu zagospodarowania 
przestrzennego. 
 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego działki o numerach   
geodezyjnych: 2, 5/2 i 5/3, położonych w obrębie geodezyjnym Rybical, gmina Ryn w części obejmującej działki o 
nr geodezyjnych od nr 743 do nr 763, obręb Rybical. Druk 14 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
Uchwała Nr LXI/465/23 stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (1) 
Marta Agnieszka Owczarek 
 
Ad.13  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pani E. Fitza - W imieniu Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki  w Rynie chciałabym państwa radnych, 
wszystkich zgromadzonych na sali i tych, którzy może nas oglądają, zaprosić na wydarzenia zbliżające się w lipcu, 
ale też i w czerwcu jeszcze dlatego, że jutro uruchamiamy nasze-kino ryńskie, dostępne są jeszcze bilety 
bezpłatne, w przyszłym tygodniu, w przyszły weekend kolejny  7-8 Festiwal Smaków Food Trucków, festiwal 5 
zmysłów nad Jeziorem Ryńskim, a także oczywiście Dni Rynu i 300 lecie miasta, także zapraszam państwa też do 
polubienia naszego Facebooka RPEKiT -u, tam na bieżąco umieszczamy wszystkie wydarzenia.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - również zapraszam wszystkich jutro do kina, kino jest bezpłatne, 
pierwszy seans od bardzo wielu lat. Kto był na spotkaniu tutaj z panem, który prowadził kino kiedyś, więc ja myślę, 
że większość z nas chodziła do kina na bajki, a teraz te bajki do nas wracają, bo można z dziećmi, czy z wnukami 
też na bajkę pójść, przed seansem dla dorosłych. 
 
Ad.14  Zamknięcie posiedzenia.                           

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad LXI sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady zamknął 
obrady. 
 
Protokółowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie                                                                                            

Bożena Dybała                                                                                         Juliusz Brant 

 


